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REVISTA PRESEI 

Cuprins:  

• Actul normativ care modifica Legea nr. 78/2018 privind exonerarea personalului 

bugetar de la plata unor sume a fost transmis presedintelui Romaniei 

• Premierul Ciuca: Pretul carburantului la pompa va scadea cu 50 de bani / 

Compensarea va fi aplicata direct la pompa / Cheltuiala de 2 miliarde de lei timp 

de trei luni 

• Ciuca: Imi asum întreaga responsabilitate pentru parcursul democratic al legilor 

sigurantei nationale 

• Nicolae Ciuca avertizeaza ministrii: incepe marea evaluare in Guvern 

• Nicolae Ciuca: Am aprobat fara echivoc demisia ministrului Chesnoiu; 

integritatea - reper important in evaluarea ministrilor 

• SURSE - Vicepremierul Sorin Grindeanu va prelua Agricultura, dupa demisia lui 

Chesnoiu 

• Guvernul a aprobat noi reglementari pentru mentinerea in sistemul medical a 

rezidentilor implicati in gestionarea pandemiei de Covid-19 

• Realocarea fondurilor din plafonul de garantii pentru 2022 al Subprogramului 

AGRO IMM Invest a fost aprobata de Guvern 

• Bolos: Am transmis Comisiei Europene 13 din cele 16 programe operationale, 

incluzand si POR Bucuresti-Ilfov 

• Ministerul Turismului cauta influenceri ca sa promoveze Romania ca destinatie 

de city-break. Licitatie publica 

• Incepe Programul Rabla pentru Electrocasnice: valoarea voucherelor si conditiile 

de participare 

• Petrobrazi va fi prima rafinarie din Romania care va produce combustibil pentru 

aviatie 
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• Presedintele CCIR, Mihai Daraban: 'Romania are un deficit comercial urias, iar o 

mare parte din vina o are diplomatia economica' 

• Ciolacu, dupa intalnirea cu Roberta Metsola: Ii multumesc presedintei 

Parlamentului European pentru sprijinul oferit Romaniei in vederea aderarii la 

spatiul Schengen 

• Ministrul de externe, Bogdan Aurescu, este noul reprezentant al Romaniei in 

Comisia de la Venetia/ Ministrul Justitiei l-a propus supleant pe fostul sau sef de 

cabinet, care l-a aparat pe fostul primar al Craiovei in dosarul de coruptie / 

Tudorel Toader nu a prins un nou mandat 

• Ministrul Finantelor va reprezenta Romania in cadrul Consiliul Guvernatorilor 

FMI, la nivel de guvernator supleant 

• Romania contribuie voluntar cu suma de 200.000 de euro la proiectul 'Programul 

regional pentru Europa de Sud-Est' al OCDE 

• Moldova si Ucraina au fost desemnate oficial tari candidate pentru aderarea la 

UE. Decizia, adoptata de liderii europeni la summitul de la Bruxelles. 
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• Actul normativ care modifică Legea nr. 78/2018 privind exonerarea 

personalului bugetar de la plata unor sume a fost transmis 

președintelui României 

În data de 21 iunie 2022 Camera Deputaților a votat Legea pentru modificarea și 

completarea Legii nr. 78/2018 privind exonerarea personalului plătit din fonduri publice 

de la plata unor sume reprezentând venituri de natură salarială. Aceasta a fost trimisă 

spre promulgare. 

Conform acestei Legi, odată cu intrarea ei în vigoare, salariații din sistemul bugetar pe 

care Curtea de Conturi, în mod abuziv i-a obligat la returnarea unor sume de bani 

reprezentând venituri de natură salarială considerate a fi încasate ilegal, vor fi exonerați. 

Angajatorii vor fi obligați la recalcularea salariului de bază și a celorlalte elemente ale 

sistemului de salarizare de care beneficiază personalul prevăzut de documentul 

legislativ. 

Federația SANITAS din România este singura organizație sindicală care a susținut acest 

demers legislativ și a transmis propuneri de modificare a vechiului act normativ. Am 

venit astfel în sprijinul colegilor noștri pe care Curtea de Conturi i-a obligat să returneze 

o parte din salariile primite, considerându-le venituri necuvenite.  

Se află în această situație membrii noștri de sindicat de la DGASPC Argeș, cei din Spitalul 

Municipal Câmpina, Spitalul de Psihiatrie și pentru Măsuri de Siguranță Săpoca și din 

alte spitale și instituții de asistență socială din țară. 

Legea în forma trimisă spre promulgare și demersurile Federației SANITAS se regăsesc 

aici:https://federatiasanitas.ro/2022/06/23/actul-normativ-care-modifica-legea-nr-78-

2018-privind-exonerarea-personalului-bugetar-de-la-plata-unor-sume-a-fost-transmis-

presedintelui-romaniei/ 

(Sursa: Federatia SANITAS) 
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• Premierul Ciucă: Prețul carburantului la pompă va scădea cu 50 de 

bani / Compensarea va fi aplicată direct la pompă / Cheltuială de 2 

miliarde de lei timp de trei luni 

Premierul Nicolae Ciucă a anunțat joi că guvernul a decis să compenseze câte 50 de bani 

din prețul fiecărui litru de combustibil de carburant la pompă. Măsura se va aplica timp 

de trei luni și e valabilă pentru toți consumatorii, nu doar pentru transportatori. 

Premierul Ciucă a mai spus că bugetul alocat pentru această schemă de compensare 

este de 2 miliarde de lei pentru cele trei luni, jumătate din sumă fiind acoperită de la 

bugetul de stat. Premierul nu a spus însă de unde va veni cealaltă jumătate. 

Prețul unui litru de benzină a trecut de 8,6 lei, iar al unui litru de motorină a trecut de 9,2 

lei. 

Declarațiile lui Nicolae Ciucă: 

Am identificat o soluție de compensare în sumă fixă de 50 de bani aplicată direct la 

pompă 

Apolicăm această decizie, o măsură ce a fost adoptată și de alte țări. Implică atât 

responsabiltatea guvernului, cât și a companiilor din industria petrolieră 

Jumătate din reducere va fi decontată de stat printr-un mecanism impemtnat între 

distribuitori și ministerele de resort 

Mecanismul va fi asigurat pentru 3 luni. Compensarea va fi evidențiată pe fiecare bon 

fiscal. 

Valoarea pachetului va fi de 2 miliarde lei, jumătate urmând a fi asigurați de la bugetul 

de stat 

Păstrăm ținta de investiții de 7% din PIB 

(Sursa: g4media.ro) 
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• Ciucă: Îmi asum întreaga responsabilitate pentru parcursul 

democratic al legilor siguranţei naţionale 

Premierul Nicolae Ciucă a declarat că este nevoie ca legile apărării şi siguranţei naţionale 

să fie "primenite", subliniind că îşi asumă întreaga responsabilitate pentru parcursul 

transparent şi democratic pe care îl vor urma aceste acte normative. 

"Este nevoie ca aceste legi să fie modificate pentru că sunt legi care au fost aprobate la 

începutul anilor '90. Sunt legi care trebuie să fie aliniate la noile prevederi 

constituţionale, şi, de asemenea, sunt legi care trebuie adaptate la actuala situaţie 

geostrategică, inclusiv la responsabilităţile ce decurg din statutul de ţară membră a UE şi 

a Alianţei Nord Atlantice. Şi este cât se poate de limpede că orice lege trebuie să fie 

modificată în conformitate cu evoluţia, dinamica evoluţiei societăţii sau a instituţiei 

pentru care ea a fost adoptată şi aici, îmi pare foarte rău pentru că s-a ajuns la această 

diluare a relevanţei legilor apărării şi siguranţei naţionale pentru că, probabil, a fost 

nevoie ca ele să apară în spaţiul public într-o formă în care era absolut nefinalizată, nu 

se intrase în analiză cu niciuna dintre ele şi, în calitate de prim-ministru, îmi asum 

întreaga responsabilitate pentru parcursul transparent şi democratic pe care îl vor urma 

aceste legi", a spus Ciucă într-un interviu difuzat de Radio România Actualităţi. 

Potrivit premierului, cu cât mai repede sunt adoptate aceste legi "cu atât este mai bine". 

"Suntem la 33 de ani de la Revoluţie şi am luptat pentru democraţie şi libertate. Avem 

datoria ca în continuare să dăm garanţii că atât libertăţile individuale, cât şi tot ceea ce 

ţine de elementele specifice, caracteristice societăţilor democratice nu vor fi afectate 

vreodată de aceste prevederi. Pot să înţeleg temerea şi sunt convins că, la fel ca mine, o 

înţeleg toţi cei responsabili în domeniu, dar, totodată, pot să dau garanţii şi să asigur că 

nu vor avea alt parcurs decât cel pe care trebuie să-l aibă şi să urmeze procedurile de 

dezbatere şi de aprobare, atât la nivelul Guvernului, până când se adoptă forma finală să 

meargă să obţină aprobarea în Consiliul Suprem de Apărare a Ţării, să intre la dezbatere 

în comisiile de specialitate în Parlamentul României şi să fie aprobate în Parlamentul 

României. Cu cât mai repede cu atât mai bine, pentru că avem nevoie de această 

primenire legislativă în domeniul apărării şi securităţii naţionale", a susţinut Nicolae 

Ciucă. 

(Sursa: Agerpres)  
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• Nicolae Ciucă avertizează miniștrii: începe marea evaluare în Guvern 

Premierul Nicolae Ciucă a afirmat că evaluarea miniştrilor va ţine cont de modul în care 

şi-au îndeplinit prevederile din Programul de guvernare şi jaloanele din PNRR, însă 

”integritatea reprezintă un reper nu important, extrem de important”. 

Premierul Nicolae Ciucă a afirmat, la Radio România Actualităţi, că încă de la preluarea 

mandatului s-a convenit că la 6 luni de zile se va desfăşura o activitate de evaluare a 

fiecărui ministru în ceea ce priveşte îndeplinirea obiectivelor sectoriale, conform 

portofoliului, stabilite prin Programul de guvernare, informează News.ro. 

”Deci, în primul rând, trebuie să analizăm după reperele şi obiectivele stabilite prin 

Programul de guvernare şi am convenit să nu se întâmple la 6 luni pentru că asta ar 

însemna să discutăm de luna iunie când eram în prin proces de derulare a jaloanelor şi 

ţintelor pe trimestrul al 2-lea şi în felul acesta am am convenit în coaliţie ca această 

evaluare să se desfăşoare la finalul lunii iunie când vor fi fost îndeplinite toate jaloanele 

şi ţintele şi în funcţie de aceasta să se ia şi decizia finală pe evaluarea fiecărui ministru în 

parte”, a afirmat premierul. 

Acesta a precizat că şi integritatea miniştrilor este luată în calcul: ”Integritatea reprezintă 

un reper nu important, extrem de important în evaluarea miniştrilor şi reacţia de astăzi a 

fost una pe măsură, domnul ministru Chesnoiu prezentându-şi demisia pe care am 

aprobat-o fără echivoc, urmând să se deruleze procedurile la nivelul Guvernului privind 

nominalizarea unui ministru interimar în perioada următoare, până când va fi o decizie 

politică privind înlocuirea domniei sale”. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

• Nicolae Ciucă: Am aprobat fără echivoc demisia ministrului Chesnoiu; 

integritatea - reper important în evaluarea miniştrilor 

Premierul Nicolae Ciucă a afirmat că a aprobat "fără echivoc" demisia din funcţie a 

ministrului Agriculturii, Adrian Chesnoiu, şi a menţionat că integritatea rămâne "un reper 

extrem de important" în evaluarea miniştrilor. 
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"Încă de la preluarea mandatului am convenit că la şase luni de zile se va desfăşura 

această activitate de evaluare a fiecărui ministru în ceea ce priveşte îndeplinirea 

obiectivelor sectoriale, conform portofoliului, stabilite prin programul de guvernare. În 

primul rând, trebuie să analizăm după reperele şi obiectivele stabilite prin programul de 

guvernare şi am convenit să nu se întâmple la şase luni, pentru că asta însemna să 

discutăm în luna iunie, când eram în plin proces de derulare a jaloanelor şi ţintelor pe 

trimestrul al II-lea. În felul acesta, am convenit în coaliţie ca această evaluare să se 

desfăşoare la finalul lunii iunie, când vor fi fost îndeplinite toate jaloanele şi ţintele şi în 

funcţie de aceasta să se ia şi decizia de evaluare a fiecărui ministru în parte. Integritatea 

reprezintă un reper nu important, extrem de important în evaluarea miniştrilor şi reacţia 

de astăzi a fost una pe măsură, domnul ministru Chesnoiu prezentându-şi demisia pe 

care am aprobat-o fără echivoc, urmând să se deruleze procedurile la nivelul Guvernului 

privind nominalizarea unui ministru interimar în perioada următoare, până când va fi o 

decizie politică privind înlocuirea domniei sale", a spus premierul într-un interviu difuzat 

de Radio România Actualităţi. 

Adrian Chesnoiu a anunţat, joi, că se retrage din funcţia de ministru al Agriculturii şi se 

autosuspendă din Partidul Social Democrat, după ce Direcţia Naţională Anticorupţie a 

cerut Camerei Deputaţilor ridicarea imunităţii acestuia pentru efectuarea urmăririi 

penale pentru abuz în serviciu. 

(Sursa: Agerpres) 

 

• SURSE - Vicepremierul Sorin Grindeanu va prelua Agricultura, după 

demisia lui Chesnoiu 

Vicepremierul și ministrul Transporturilor, Sorin Grindeanu, va prelua interimatul la 

Ministerul Agriculturii, după demisia lui Adrian Chesnoiu, cel care este anchetat de către 

procurorii DNA. 

Sorin Grindeanu va ocupa interimar funcția de ministru al Agriculturii până în momentul 

în care PSD va convoca forurile statutare și va fi desemnat un ministru plin. 
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DNA cere Parlamentului ridicarea imunității deputatului Adrian Chesnoiu, ministru PSD 

al Agriculturii. Procurorii îl acuză pe ministru de 5 infracțiuni de abuz în serviciu și 

instigare la permiterea accesului unor persoane neautorizate la informații ce nu sunt 

destinate publicității. 

Ministrul Agriculturii, Adrian Chesnoiu, a anunțat joi că demisionează din funcție, după 

ce a început ancheta DNA. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

• Guvernul a aprobat noi reglementări pentru menținerea în sistemul 

medical a rezidenților implicați în gestionarea pandemiei de Covid-19 

Guvernul a aprobat joi, printr-o ordonanţă de urgenţă, noi reglementări care contribuie 

la reducerea deficitului de personal medical în spitalele publice şi la menţinerea în 

sistemul medical a rezidenţilor implicaţi în gestionarea pandemiei de COVID-19, potrivit 

unui comunicat al Executivului, relatează Agerpres. 

Astfel, a fost aprobată OUG pentru modificarea şi completarea OG nr. 18/2009 privind 

organizarea şi finanţarea rezidenţiatului, precum şi pentru modificarea şi completarea 

unor acte normative privind unele măsuri din domeniul sănătăţii. 

Prin actul normativ aprobat se stabileşte că medicii rezidenţi care nu s-au prezentat la 

examenul de specialist pot fi încadraţi cu contract individual de muncă pe durată 

determinată de maxim un an de la finalizarea stagiului de pregătire, în funcţia de medic. 

„Salarizarea va fi corespunzătoare ultimului an de pregătire. Aceşti medici rezidenţi pot fi 

încadraţi în unităţi sanitare publice care înregistrează deficit de personal şi pot profesa 

sub îndrumarea unui medic cu drept de liberă practică în specialitatea respectivă”, se 

arată în comunicat. 

De asemenea, actul normativ clarifică situaţia rezidenţilor care pe perioada stării de 

urgenţă/stării de alertă ca efect al pandemiei COVID-19 au fost detaşaţi în alte unităţi 

sanitare şi au întrerupt modulele de pregătire în care se aflau la momentul respectiv. 
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 Astfel, a fost introdusă procedura de modificare/adaptare a curriculumului de pregătire 

până la finalizarea duratei de pregătire. Acestor persoane li se va permite accesul pentru 

susţinerea examenului de specialist şi, ulterior, obţinerea dreptului de liberă practică în 

specialitate. 

O altă modificare are în vedere creşterea calităţii pregătirii rezidenţilor de la domeniul 

medicină dentară şi domeniul farmacie prin reducerea supraaglomerării unităţilor de 

pregătire şi corelarea numărului de rezidenţi cu numărul de profesori/îndrumători de 

formare. 

Alte prevederi ale proiectului vizează reglementarea mai clară a situaţiilor privind 

schimbarea specialităţii pentru rezidenţii pe loc care, din motive obiective, nu pot 

efectua specialitatea aleasă în urma concursului de rezidenţiat. 

Actul normativ prevede şi reglementarea separată a modalităţii de susţinere a 

examenului de specialist în specialităţile de anestezie şi terapie intensivă şi medicină de 

urgenţă. Examenul se organizează potrivit metodologiei specifice aprobată prin Ordin al 

ministrului Sănătăţii. 

De asemenea, va fi introdus formatul electronic al Caietului de monitorizare a pregătirii 

în rezidenţiat, măsură care urmăreşte creşterea capacităţii de urmărire a pregătirii 

rezidenţilor şi a gradului de digitalizare. 

(Sursa: Agerpres) 

 

• Realocarea fondurilor din plafonul de garanţii pentru 2022 al 

Subprogramului AGRO IMM Invest a fost aprobată de Guvern 

Executivul a aprobat joi, printr-o hotărâre, realocarea fondurilor din plafonul de garanţii 

pentru anul 2022 al Programului IMM-Invest România, Subprogramul AGRO IMM Invest, 

pentru a răspunde tuturor solicitărilor de garantare şi a facilita astfel cât mai multor 

firme accesul la finanţare. 

Astfel, conform unui comunicat al Guvernului, a fost adoptată Hotărârea de Guvern 

pentru derogarea de la prevederile articolului 5 alineat (1 indice 3) din Normele 

metodologice de aplicare a OUG nr. 110/2017 privind Programul de susţinere a 
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întreprinderilor mici şi mijlocii şi a întreprinderilor mici cu capitalizare de piaţă medie - 

IMM INVEST ROMÂNIA, aprobate prin HG nr. 282/2020. 

Sursa citată precizează că în cadrul Programului IMM INVEST ROMÂNIA, inclusiv în 

cadrul Subprogramului AGRO IMM INVEST, în anul 2022, până la data de 15.06.2022, au 

fost înregistrate un număr de 10.527 solicitări de garantare în valoare de 6,2 miliarde lei 

din plafonul total alocat şi repartizat celor 20 de finanţatori participanţi în cadrul 

programului, potrivit Agerpres.ro. 

"Plafonul de garantare aprobat pentru FNGCIMM în cadrul Programului IMM INVEST 

ROMÂNIA, în valoare de 5 miliarde lei, precum şi plafonul de garantare aprobat pentru 

FNGCIMM în cadrul Subprogramului AGRO IMM INVEST, în valoare de 2,5 miliarde lei, 

au fost alocate integral în favoarea finanţatorilor participanţi. Prin Hotărârea aprobată 

astăzi se modifică alocarea pentru acest an în cadrul Subprogramului AGRO IMM 

INVEST, astfel încât plafonul garanţiilor de stat care pot fi emise în favoarea FNGCIMM 

să fie în sumă de 3,820 miliarde lei, iar alocarea în favoarea FGCR în sumă de 1,180 

miliarde lei. Această modificare asigură resurse financiare unui număr cât mai mare de 

IMM-uri şi, implicit, susţine proiectele de investiţii şi contribuie la protejarea locurilor de 

muncă", se arată în comunicat. 

(Sursa: Agerpres) 

 

• Boloş: Am transmis Comisiei Europene 13 din cele 16 programe 

operaţionale, incluzând şi POR Bucureşti-Ilfov 

România a transmis până în prezent Comisiei Europene spre aprobare 13 din cele 16 

programe operaţionale, incluzând şi POR Bucureşti-Ilfov, a declarat, joi, ministrul 

Investiţiilor şi Proiectelor Europene, Marcel Boloş, citat de Agerpres. 

Acesta a prezidat o conferinţă în cadrul căreia au fost prezentate documentele care 

stabilesc orientările strategice pentru atragerea fondurilor europene pentru perioada de 

programare 2021-2027, conferinţă la care au participat reprezentanţi ai autorităţilor de 

management, mediului de afaceri, societăţii civile şi ai altor parteneri de dialog. 
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În cadrul reuniunii au fost prezentate documentele care stabilesc modul în care vor fi 

investite fondurile alocate pentru perioada 2021-2027: Acordul de Parteneriat şi cele 16 

programe operaţionale. 

„Marcăm astfel finalizarea etapei de construcţie a programelor operaţionale începută în 

mandatul meu din 2019/2020. Obiectivul de atunci era ca România să lanseze pentru 

prima oară programele operaţionale înaintea începerii efective a perioadei de 

programare. Putem spune deci astăzi că am transmis Comisiei Europene 13 din cele 16 

programe operaţionale, incluzând şi POR Bucureşti-Ilfov, al cărui Memorandum a fost 

prezentat astăzi în şedinţa de Guvern. Cu siguranţă nimic nu este întâmplător în viaţă, 

dacă am făcut parte atât din iniţierea construcţiei prin care vor fi finanţate cele mai 

importante investiţii ale #RomanieiViitorului, cât şi din finalizarea etapei. Vreau să felicit 

echipa Ministerului Investiţiilor şi Proiectelor Europene pentru mobilizarea exemplară pe 

care o văd atât eu, cât mai ales viitorii beneficiari care aşteaptă cu extrem interes 

operaţionalizarea investiţiilor”, a declarat ministrul Marcel Boloş. 

Programele Operaţionale prin care România va atrage fondurile alocate pentru perioada 

2021-2027 sunt: Programul Operaţional Asistenţă Tehnică 2021-2027 (transmis la CE în 

data de 6 mai 2022), cu o valoare de 959 milioane euro, Programul Operaţional 

Incluziune şi Demnitate Socială 2021-2027 (transmis CE în 31 mai 2022) -4,11 miliarde 

euro, Programul Operaţional Transport 2021 – 2027 (3 iunie 2022) -9,68 miliarde euro, 

Programul Operaţional Dezvoltare Durabilă 2021-2027 (8 iunie 2022)-5,25 miliarde euro, 

Programul Operaţional Educaţie şi Ocupare 2021-2027 (9 iunie 2022) -4,32 miliarde 

euro, Programul Operaţional Regional Vest 2021-2027 (18 mai 2022)-1,17 miliarde euro, 

Programul Operaţional Regional Sud Muntenia 2021-2027 (25 mai 2022)-1,57 miliarde 

euro, Programul Operaţional Regional Sud-Vest Oltenia 2021-2027 (25 mai 2022)-1,20 

miliarde euro, Programul Operaţional Regional Nord-Vest 2021-2027 (26 mai 2022)- 

1,43 miliarde euro, Programul Operaţional Regional Nord-Est 2021-2027 (30 mai 2022) -

1,75 miliarde euro, Programul Operaţional Regional Sud-Est 2021-2027 (30 mai 2022)-

1,48 miliarde euro, Programul Operaţional Regional Centru 2021 – 2027 (30 mai 2022)-

1,38 miliarde euro şi Programul Operaţional Regional Bucureşti-Ilfov (23 iulie 2022) -1,46 

miliarde euro. 

(Sursa: Agerpres) 
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• Ministerul Turismului caută influenceri ca să promoveze România ca 

destinație de city-break. Licitație publică 

Ministerul Antreprenoriatului şi Turismului (MAT) vrea să angajeze influenceri pentru a 

promova online România ca destinaţie pentru turiştii străini, potrivită pentru city-break, 

transmite agenția News.ro. Anunţul a fost publicat pe SEAP, iar data limită de 

transmitere a propunerilor este 28 iunie. 

Potrivit anunţului MAT, principalul obiectiv stabilit pentru publicitatea online, realizată 

de influenceri, se referă la promovarea excursiilor de tip city-break, astfel încât 

persoanele care accesează reţelele sociale să se transforme, în final, în vizitatori ai ţării 

noastre. Vor fi valorificate, totodată, evenimentele organizate în România (turismul de 

distracţie), precum şi experienţele enogastronomice. 

Selecţia urmează să fie derulată în perioada septembrie-octombrie a acestui an şi 

vizează micro-influenceri (sub 100.000 de urmăritori), macro-influenceri (între 100.000 şi 

1 milion de urmăritori) şi mega-influenceri (peste 1 milion de urmăritori). 

Propunerile transmise în urma publicării anunţului pe SEAP trebuie să cuprindă 

informaţii relevante referitoare la derularea strategiei, nominalizări de influenceri atât 

din România, cât şi din Europa (două pieţe: Marea Britanie şi Germania), pentru fiecare 

categorie indicată şi al căror profil să se potrivească întregii campanii, precum şi alte 

date referitoare la criteriile de evaluare şi costuri.  

(Sursa: g4media.ro) 

 

• Începe Programul Rabla pentru Electrocasnice: valoarea voucherelor 

și condițiile de participare 

Administraţia Fondului pentru Mediu anunţă că, începând de vineri, începe prima tapă 

de înscriere în Programul Rabla pentru Electrocasnice. Se pot cumpăra maşini de spălat 

rufe, maşini de spălat vase şi frigidere/congelatoare. Bugetul etapei este de 25 de 

milioane de lei. 
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”Începând de vineri, 24 iunie, ora 10.00, persoanele fizice se pot înscrie în prima etapă a 

Programului Rabla pentru Electrocasnice pentru selectarea voucherelor aferente 

categoriei din care fac parte maşinile de spălat rufe, maşinile de spălat vase şi 

frigiderele/congelatoarele”, a transmis AFM, într-un comunicat de presă, informează 

News.ro. 

Sursa ctată precizează că bugetul primei etape este de 25 de milioane lei, iar selecţia 

voucherelor se face în perioada 24 iunie 2022, ora 10:00 – 30 iunie 2022, ora 23:59 sau 

până la epuizarea bugetului. 

”Persoanele fizice se mai pot înscrie în program prin crearea contului de utilizator până 

joi, 23 iunie, ora 23:59, în aplicaţia informatică disponibilă pe site-ul Administraţiei 

Fondului pentru Mediu – www.afm.ro”, a mai transmis AFM. 

În prima etapă, se acordă vouchere pentru achiziţionarea de echipamente electrice şi 

electronice de uz casnic, după cum urmează: 

400 de lei pentru maşini de spălat rufe, inclusiv cu uscător, având cel puţin noua clasă 

energetică C; 

400 de lei pentru maşini de spălat vase având cel puţin noua clasă energetică D; 

400 de lei pentru categoria frigidere/combine frigorifice/lăzi frigorifice/congelatoare 

având cel puţin noua clasă energetică E. 

După publicarea listei persoanelor fizice aprobate pe site-ul AFM, solicitanţii se vor 

prezenta la unul dintre comercianţii validaţi, de unde vor achiziţiona echipamentul dorit. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

• Petrobrazi va fi prima rafinărie din România care va produce 

combustibil pentru aviaţie 

OMV Petrom va produce combustibil sustenabil pentru aviaţie la rafinăria Petrobrazi 

prin co-procesarea uleiului de rapiţă produs pe piaţa locală. 
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Petrobrazi va fi astfel prima rafinărie din România care va produce combustibil 

sustenabil pentru aviaţie. SAF-ul (Sustainable Aviation Fuel) produs la rafinăria 

Petrobrazi poate contribui la diminuarea emisiilor de CO2 rezultate din zborurile 

comerciale cu aproximativ 70% faţă de combustibilul conventional. 

Primele cantităţi de test sunt estimate pentru luna iulie a acestui an. Acest test s-a bazat 

pe primul pilot de co-procesare a uleiului de rapiţă, finalizat cu succes, la rafinăria 

Petrobrazi, în iulie 2020. 

România este unul dintre cei mai mari producători de rapiţă din Uniunea Europeană, 

situându-se pe locul 4, în 2021. Cea mai mare parte a producţiei este exportată ca 

materie primă (seminţe), doar o parte din cantităţile obţinute fiind valorificate pe plan 

intern. Prin utilizarea uleiului de rapiţă obţinut local în producerea de carburanţi 

sustenabili pentru aviaţie, contribuim la extinderea lanţului valoric al rapiţei în România. 

OMV Petrom este cea mai mare companie de energie din Europa de Sud-Est, cu o 

producţie anuală de ţiţei şi gaze la nivel de grup de aproximativ 47 milioane bep în 

2021. Grupul are o capacitate de rafinare de 4,5 milioane tone anual şi operează o 

centrală electrică de înaltă eficienţă de 860 MW. Pe piaţa distribuţiei de produse 

petroliere cu amănuntul, Grupul este prezent în România şi ţările învecinate prin 

intermediul a peste 780 benzinării, sub două branduri, OMV şi Petrom. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

• Preşedintele CCIR, Mihai Daraban: 'România are un deficit comercial 

uriaş, iar o mare parte din vină o are diplomaţia economică' 

România are un deficit comercial uriaş, raportat pentru sfârşitul anului trecut, iar o mare 

parte din vină o are diplomaţia economică, inexistentă în state cu mare potenţial 

economic, susţine preşedintele Camerei de Comerţ şi Industrie a României (CCIR), Mihai 

Daraban. 

Potrivit unui comunicat remis AGERPRES, preşedintele Camerei de Comerţ şi Industrie a 

României (CCIR), Mihai Daraban, a participat joi, 23 iunie, la Forumul economic naţional  
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- "Modelul economic românesc în Uniunea Europeană. România-Orizont 2040", 

organizat de Asociaţia pentru Studii şi Prognoze Economico-Sociale (ASPES), Academia 

de Studii Economice din Bucureşti (ASE), Asociaţia Generală a Economiştilor din 

România (AGER), Asociaţia Facultăţilor de Economie din România (AFER). 

"Din nefericire, în România, dialogul social este mimat, iar lipsa reprezentanţilor 

autorităţilor de la evenimentul de azi, vine ca o confirmare a acestui lucru. Camera de 

Comerţ şi Industrie a României este organizaţia care mediază dialogul dintre mediul de 

afaceri şi decidentul politic, iar, de-a lungul timpului, în urma consultării cu antreprenorii 

români, am sesizat autorităţile asupra unor probleme cu care aceştia se confruntă, în 

speranţa soluţionării acestora. În general, nu s-a întâmplat nimic. Trebuie să ieşim din 

această paradigmă a capitalului de stat, iar guvernul, oricare ar fi el, trebuie să înveţe să 

delege anumite competenţe. Avem un deficit comercial uriaş, raportat pentru sfârşitul 

anului trecut, iar o mare parte din vină o are diplomaţia economică, inexistentă în state 

cu mare potenţial economic. Nu putem face nimic, însă, pentru că sunt aşa-zişi 

diplomaţi de carieră, angajaţi ai statului român şi nu ai camerelor de comerţ aşa cum se 

întâmplă în Austria, de exemplu", a menţionat Mihai Daraban, potrivit Agerpres.ro. 

El a subliniat că, împreună cu mai multe organizaţii patronale sectoriale, a ieşit public şi 

a propus reorganizarea teritorială a României pentru că "în forma actuală nu se mai pot 

susţine un număr atât de mare de judeţe". 

"Ştim că am deranjat foarte multă lume cu această propunere, pentru că astfel vor 

dispărea foarte multe posturi plătite din bani publici. Ne dorim o ţară ca afară, dar când 

CCIR a propus modificarea legii camerelor de comerţ după modelul german, francez sau 

italian, au început să apară probleme înainte ca proiectul de lege să ajungă la faza de 

dezbatere publică. Salut organizarea forumurilor economice, precum cel de azi, dar îmi 

doresc, în acelaşi timp şi o implicare reală a decidentului politic", a mai spus Mihai 

Daraban. 

Conform sursei citate, evenimentul a urmărit să definească coordonatele principale ale 

construirii unei economii naţionale româneşti, ca o economie bazată pe potenţialul real 

uman, material, natural, mineral şi financiar al României. 
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De asemenea, temele de discuţie au vizat principalele căi de acţiune pentru o economie 

construită pe cunoaştere, pe cercetare şi inovare, în concordanţă cu interesul naţional, 

dar puternic deschisă şi ancorată economiei Uniunii Europene şi economiei mondiale. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

• Ciolacu, după întâlnirea cu Roberta Metsola: Îi mulţumesc preşedintei 

Parlamentului European pentru sprijinul oferit României în vederea 

aderării la spaţiul Schengen 

Liderul PSD, Marcel Ciolacu, a afirmat, joi, după întâlnirea la Bruxelles cu preşedinta 

Parlamentului European, Roberta Metsola, că aceasta sprijină România în vederea 

aderării la spaţiul Schengen, menţionând că ţara noastră a demonstrat „suplimentar” că 

îndeplineşte „de facto” toate condiţiile pentru a fi acceptată, relatează Agerpres. 

„Îi mulţumesc preşedintei Parlamentului European, Roberta Metsola, pentru sprijinul 

oferit României în vederea aderării la spaţiul Schengen. Modul în care autorităţile 

române au gestionat situaţia de la graniţa de Est a Uniunii Europene, în contextul 

actualelor tensiuni regionale, demonstrează suplimentar faptul că Romania îndeplineşte, 

de facto, toate condiţiile pentru a fi acceptată în spaţiul Schengen”, a scris Ciolacu pe 

Facebook. 

El a menţionat că România doreşte o nouă rezoluţie care să susţină acest demers la nivel 

european şi care să fie votată pe parcursul următoarei preşedinţii a Consiliului UE. 

„Ne bazăm pe sprijinul preşedintelui Parlamentului European pentru aderarea României 

la spaţiul Schengen”, a transmis Ciolacu şi pe Twitter. 

Liderul PSD a arătat şi că a propus un nou format de dezbatere a preşedinţilor 

parlamentelor naţionale, incluzând Ucraina şi Republica Moldova. 

Preşedintele Camerei Deputaţilor, Marcel Ciolacu, a efectuat, joi, o vizită la Bruxelles. 

Cu acest prilej, el a avut întâlniri cu preşedinta Camerei Deputaţilor – Parlamentul 

Federal al Regatului Belgiei, Eliane Tillieux, cu viceprim-ministrul Pierre-Yves Dermagne, 

ministru al Economiei şi al Muncii, precum şi cu comisarul pentru Muncă şi Drepturi 

Sociale, Nicolas Schmit, şi preşedinta Parlamentului European, Roberta Metsola. 
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Marcel Ciolacu a avut şi o intervenţie în cadrul întâlnirii cu liderii PES. 

(Sursa: Agerpres) 

 

• Ministrul de externe, Bogdan Aurescu, este noul reprezentant al 

României în Comisia de la Veneția/ Ministrul Justiției l-a propus 

supleant pe fostul său șef de cabinet, care l-a apărat pe fostul primar al 

Craiovei în dosarul de corupție / Tudorel Toader nu a prins un nou 

mandat 

Ministerul Justiției, Cătălin Predoiu, l-a propus pe Bogdan Aurescu, ministru de Externe, 

pentru a reprezenta România în Comisia de la Veneția. Supleant a fost propus un fost 

consilier personal de-al ministrului Justiției, Sebastian Rădulețu, scrie Radio Europa 

Liberă. Informația apare pe site-ul organizației internaționale. 

Update: Fostul ministru PSD al Justiției, Tudorel Toader, a scris pe Facebook că 

”Ministerul de externe desemnează reprezintanții României în organismele 

internaționale”. 

Potrivit sursei citate, România nu mai este reprezentată în Comisia de la Veneția de 

fostul ministru al Justiției, Tudorel Toader. Mandatul acestuia, care a expirat în urmă cu o 

lună, nu a mai fost prelungit. 

Conform verificărilor G4Media, Rădulețu este însă în relații apropiate cu Tudorel Toader, 

fiind coautor cu acesta la o lucrare de specialitate despre Noul Cod Penal. 

Rădulețu este din 2015 profesor de drept la Facultatea de Drept din Craiova. Potrivit CV-

ului său, a fost consilier al Ministrului Justiţiei în perioada iulie – decembrie 2008. La 

vremea respectivă, ministru al Justiției era Cătălin Predoiu. Potrivit verificărilor 

G4Media.ro, Rădulețu a fost chiar șeful de cabinet al  Predoiu. 

Sebastian Rădulețu a fost și membru UNPR, partid din care a plecat în 2012 odată cu 

primarul Craiovei, Antonie Solomon. Potrivit unor relatări, Rădulețu a fost unul dintre 

avocații care l-au reprezentat în calitate de avocat pe Solomon în dosarul de corupție. 

Mai mult, Rădulețu a fost prezentat în 2011 drept nașul de cununie al fiului lui 

Antonie Solomon.  
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Fostul primar al Craiovei a fost condamnat definitiv în 2013 la trei ani de închisoare cu 

executare pentru corupţie. Magistraţii au stabilit că Antonie Solomon a primit 50.000 de 

euro mită pentru a-l ajuta pe omul de afaceri Cornel Penescu să construiască un 

magazin. 

Condiții pentru numiri în funcție 

Potrivit Radio Europa Liberă, numirea unui reprezentant în cadrul instituției de pe lângă 

Consiliul Europei trebuie să acopere exigențele nominalizate în regulamentul de 

funcționare – „experți independenți care au atins eminența prin experiența lor în 

instituții democratice sau prin contribuția la întărirea Legii sau a științelor politice”. 

Între cerințele postului se află și „promovarea statului de drept și a democrației”. 

Guvernul nu răspuns, până la publicarea materialului, care au fost criteriile de selecție a 

celor doi reprezentanți ai României în Comisia de la Veneția. Nici în scris, nici prin 

intermediul purtătorului de cuvânt. 

62 de state democratice 

Comisia de la Veneția este un organ consultativ al Consiliului Europei, alcătuit din 

experți independenți în domeniul dreptului constituțional. 62 de state sunt reprezentate 

în Comisia de la Veneția, dintre care 47 sunt țări membre ale Consiliului Europei. 

Membrii comisiei sunt profesori universitari specializați în dreptul public sau 

internațional, judecători ai curților supreme de justiție, membri ai parlamentelor 

naționale. Sunt desemnați de țările lor, dar funcționează independent. 

Începând cu 2017, odată cu asaltul coaliției de guvernare asupra sistemului judiciar, 

România a apelat tot mai des la expertiza Comisiei de la Veneția. Mai multe modificări 

aduse legislației penale au trecut prin filtrul specialiștilor care funcționează pe lângă 

Consiliul Europei. 

Proiectul de lege privind desființarea Secției Speciale de Investigare a Magistraților, 

modificările aduse de politicieni la statutul magistraților, la legea Consiliului Superior al 

Magistraturii (CSM) sau cele privind organizarea judiciară au fost analizate de Comisia 

de la Veneția, însă de multe ori avizul instituției a fost ignorat de coaliția de guvernare 

PSD-ALDE-UDMR. 

(Sursa: g4media.ro)  
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• Ministrul Finanţelor va reprezenta România în cadrul Consiliul 

Guvernatorilor FMI, la nivel de guvernator supleant 

Guvernul a aprobat, joi, o hotărâre potrivit căreia ministrul Finanţelor va reprezenta 

România în cadrul Consiliul Guvernatorilor Fondului Monetar Internaţional, la nivel de 

guvernator supleant, rol deţinut anterior de secretarul de stat din Ministerul Finanţelor, 

coordonator al activităţii privind elaborarea legislaţiei, politicilor şi reglementărilor 

contabile şi fiscale. 

Hotărârea de Guvern vizează modificarea art. 4 din HG 34/1997 privind numirea unor 

guvernatori şi guvernatori supleanţi ai acestora în cadrul Fondului Monetar Internaţional 

şi Băncii Internaţionale pentru Reconstrucţie şi Dezvoltare, potrivit Agerpres.ro. 

"Modificarea asigură o mai bună coordonare a relaţiei dintre România şi Fondul 

Monetar având în vedere amploarea colaborării ţării noastre cu FMI în domeniul 

finanţelor publice, atât din perspectiva politicilor macroeconomice, cât şi fiscal - 

bugetar", arată Guvernul într-un comunicat. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

• România contribuie voluntar cu suma de 200.000 de euro la proiectul 

'Programul regional pentru Europa de Sud-Est' al OCDE 

Guvernul a aprobat, joi, o hotărâre privind aprobarea plăţii contribuţiei financiare 

voluntare a României în valoare de 200.000 de euro la proiectul "Programul regional 

pentru Europa de Sud-Est" al Organizaţiei pentru Cooperare şi Dezvoltare Economică 

(OCDE). 

"Decizia luată de Guvern contribuie la consolidarea candidaturii României la OCDE, 

important obiectiv de politică externă, prin confirmarea angajamentului pentru valorile, 

principiile, standardele şi priorităţile Organizaţiei şi ale comunităţii democratice 

internaţionale", arată Executivul într-un comunicat. 

Guvernul informează că România se va implica în finanţarea şi realizarea proiectului 

"Programul regional pentru Europa de Sud-Este al Organizaţiei pentru 

Cooperare şi Dezvoltare Economică". 
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Proiectul are în vedere domenii de interes pentru România precum sprijinirea IMM-

urilor, digitalizarea, îmbunătăţirea politicilor investiţionale şi dezvoltarea durabilă în 

Balcanii de Vest, potrivit Agerpres.ro. 

Plata contribuţiei voluntare se va realiza prin utilizarea fondurilor din bugetul 

Ministerului Afacerilor Externe. 

Programul regional pentru Europa de Sud-Est al OCDE "South East Europe Regional 

Programme" oferă evaluări şi recomandări concrete pentru sprijinirea elaborării de 

politici şi reforme în cele şase economii din Balcanii de Vest: Albania, Bosnia şi 

Herţegovina, Kosovo, Macedonia de Nord, Muntenegru şi Serbia. Prin activitatea sa, 

Programul regional SEERP sprijină şi agenda de extindere a UE şi integrarea economică a 

Balcanilor de Vest. 

De asemenea, Executivul a aprobat o hotărâre privind aprobarea plăţii contribuţiei 

voluntare a României la bugetul Secretariatului Consiliului Cooperării Regionale pentru 

anii 2020, 2021 şi 2022. 

Prin acest act normativ, Executivul aprobă plata contribuţiei voluntare în sumă de 

140.000 euro anual, respectiv 420.000 euro pentru perioada 2020 - 2022, la bugetul 

Secretariatului Consiliului Cooperării Regionale. Contribuţia se plăteşte în lei, la cursul 

valutar din ziua plăţii. Plata contribuţiei se face din bugetul Ministerului Afacerilor 

Externe. 

România are o participare consistentă la Consiliul Cooperării Regionale (RCC) pe toate 

cele trei dimensiuni esenţiale: politic, financiar şi pe palierul de resurse umane. Ţara 

noastră face parte din Comitetul Director al RCC şi participă la reuniunile 

coordonatorilor naţionali. 

(Sursa: Agerpres) 
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• Moldova și Ucraina au fost desemnate oficial țări candidate pentru 

aderarea la UE. Decizia, adoptată de liderii europeni la summitul de la 

Bruxelles. 

Liderii UE au votat azi în favoarea acordării statutului de candidat la blocul comunitar 

pentru Ucraina și Republica Moldova. Procesul va dura probabil ani de zile, fiind 

necesare ample reforme pentru a se conforma standardelor europene. 

Într-o postare pe Twitter, Charles Michel, Președintele Consiliului European, a anunțat 

că, la summitul Consiliului European de azi, s-a decis oficial ca Ucraina și Moldova să 

primească statutul de țări candidate la UE. 

La scurt timp, și Ursula von der Leyen a postat felicitări pentru președintele ucrainean 

Volodimir Zelenski și pentru președinta Republicii Moldova, Maia Sandu: “Astăzi este o 

zi bună pentru Europa. Aceste țări fac parte din familia noastră europeană. Și decizia 

istorică de astăzi a liderilor confirmă acest lucru“. 

Președintele Klaus Iohannis a declarat, după reuniunea Consiliului, că: “Este un moment 

istoric, în care Consiliul a aprobat perspectiva europeană pentru Moldova, Ucraina și 

Georgia. Pentru Ucraina și Moldova a aprobat statul de candidat. Este un mare pas care 

s-a făcut astăzi. Cunoașteți istoria acestui demers, cu primele discuții avute doar cu 

câteva luni de zile. Iată că azi Consiliul a aprobat propunerile Comisiei așa cum au fost 

ele formulate. Prin acest pas, putem spune că s-a schimbat paradigma lărgirii Uniunii 

Europene. Cred că Ucraina, Moldova și Georgia au primit un nou impuls și sunt convins 

că lumea se va pune serios pe treabă pentru a demara procedurile pentru următorul pas. 

Îi felicit și le doresc ca acest drum să fie unul rapid, bun, și încununat de succes“. 

(Sursa: biziday.ro)  


